
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 353 af 20. april 2020 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Claus Hansen 
  

11. maj 2020 
J.nr. 2020 - 4124 

 

Skatteudvalget 2019-20
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 353 

Offentligt
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Spørgsmål 

Hvor meget indbetaler dansk erhvervsliv på årsbasis i elafgift, og hvor meget får det efter-

følgende godtgjort? Er ministeren enig i, at det eksisterende refusionssystem for elafgifter, 

hvor virksomhederne først betaler en for høj elafgift og efterfølgende får den godtgjort, 

er et uhensigtsmæssigt system, der koster virksomhederne dyrt i en tid, hvor erhvervslivet 

har brug for likviditet?  

 

Svar 

Elafgiften indbringer årligt ca. 12 mia. kr. i provenu til statskassen, jf. tabel 1. 

 

Det skønnes, at ca. 0,3 mia. kr. heraf vedrører danske virksomheder, der er berettiget til at 

få godtgjort elafgiften ned til hhv. elvarme- eller processats. For disse virksomheder skøn-

nes det, at de indbetaler ca. 15 mia. kr. årligt i elafgift, som de efterfølgende får godtgjort.  

 

I takt med at elafgiften lempes frem mod 2025, vil omfanget af godtgørelser falde. 

 

 

For så vidt angår spørgsmålet om, hvorvidt refusionssystemet for elafgifter er uhensigts-

mæssigt, henvises til besvarelsen af SAU alm. del - spørgsmål 352.  

Tabel 1. Provenu fra elafgiften 
 

 
 Mia. kr. (2020-niveau)   

Årligt provenu fra elafgift 12 

- heraf fra godtgørelsesberettigede virksomheder1) 0,3 

- Godtgørelser herudover 15 
 

 

 
Anm.: 1) Det bemærkes, at ikke-momsregistrerede erhverv samt liberale erhverv, der optræder på bilag 1 til elafgiftsloven, 
ikke er berettiget til processats og dermed ikke omfattet af godtgørelser. 
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